
PROTOKÓŁ NR XXXVI/05

XXXVI sesji Rady Miasta Bolesławiec odbytej  w dniu 29 czerwca 2005 r. 
w Sali  Rajców Ratusza – Rynek 41,  II  p. pod przewodnictwem radnego 
Jana Jasiukiewicza – Wiceprzewodniczącego Rady Miasta.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00
Sesję zakończono o godz. 14.45

Ustawowy skład Rady – 21 radnych

Obecnych wg listy obecności było 18 radnych

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Piotr Roman - Prezydent Miasta
2. Karol Stasik - Z-ca Prezydenta Miasta
3. Andrzej Chodyra - Z-ca Prezydenta Miasta
4. Bożena Szymczak - Skarbnik Miasta
5. Jerzy Zieliński - Sekretarz Miasta
6. Tadeusz Grzesik - Radca Prawny Urzędu Miasta
7. Przedstawiciele  kadry  kierowniczej  Urzędu  Miasta,  jednostek 

organizacyjnych  gminy  miejskiej,  organizacji  społecznych 
i politycznych oraz goście XXXVI sesji

8. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu

(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2)

 
Przebieg sesji:

Dyrektor Szkoły Tańca Piotr Skowroński wręczył Dyrektorom Miejskich 
Przedszkoli Publicznych (nr 1, nr 2, nr 3, nr 6, nr 8, nr 9) oraz Naczelnikowi 
Wydz. SP podziękowania za współpracę. 

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXVI sesji.    

Ustalony  porządek  obrad  XXXVI  sesji  radni  otrzymali 
w zawiadomieniach, w terminie ustawowym.
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Zgodnie  z  wnioskiem  Prezydenta  Miasta  Wiceprzewodniczący  Rady 
Miasta zaproponował, aby z ustalonego porządku obrad wykreślić punkty 10.6., 
10.7., 10.8. i 10.9., czyli następujące projekty uchwał:
- w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości,
- w sprawie zwolnień przedsiębiorców z podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy de minimis,
- w sprawie zwolnień w podatku rolnym,
- w sprawie zwolnień w podatku leśnym.

W  związku  z  tymi  zmianami  kolejność  pozostałych  punktów  ulegnie 
zmianie. 

Dodatkowo należy odwrócić kolejność rozpatrywania dotychczasowych 
punktów 10.11 i 10.12.

Ustalony  porządek  obrad  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta 
zaproponował także uzupełnić w punkcie 10. „Projekty uchwał Rady Miasta” 
o  kolejny  podpunkt  (po  zmianach  będzie  to  podpunkt  10.13.),  czyli  projekt 
uchwały  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozliczania  dotacji  na  prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków. 

Radny  Hubert  Prabucki  zaproponował,  aby  w/w  projekt  uchwały 
rozpatrywany był przed projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 
na 2005 r.

Skarbnik  Miasta  Bożena  Szymczak  poinformowała,  że  nie  ma  takiej 
potrzeby, ponieważ oba projekty uchwał nie są ze sobą powiązane.

W związku z powyższym radny Hubert Prabucki wycofał swój wniosek. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  porządek 
obrad  i  stwierdził,  że  Rada  Miasta  przyjęła  porządek  obrad  XXXVI  sesji, 
z  uwzględnieniem  zaproponowanych  zmian   -  jednogłośnie,  tj.  18  „za”, 
w następującym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXVI sesji.
3. Przyjęcie protokołów XXXIV i XXXV sesji Rady Miasta. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na XXXIV sesji 

w dniu 25 maja 2005 r. i XXXV sesji w dniu 15 czerwca 2005 r. 
5. Informacje:

5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 
międzysesyjnym,
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5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym.

6. Rozpatrzenie informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska     o 
stanie środowiska na obszarze województwa.

7. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
8. Inwestycje i remonty w placówkach oświaty, kultury i sportu.
9. Debata na temat oświaty miejskiej.
10. Projekty uchwał Rady Miasta:
10.1.  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na realizacje inwestycji 
pn.:  „Oczyszczanie  ścieków  w  Bolesławcu”,  współfinansowanej 
z funduszu Unii Europejskiej Funduszu Spójności (ISPA), 

10.2. o zmianie uchwały Nr XXXII/268/01 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia 
30 stycznia 2001 r. w sprawie udzielenia poręczenia kredytu na budowę 
mieszkań  dla  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  Spółki  z  o.o. 
w Bolesławcu,

10.3. w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej,
10.4. w sprawie ustalenia opłaty administracyjnej za czynności urzędowe nie 

objęte opłatą skarbową,
10.5. w sprawie deklaracji udzielenia pożyczki dla MZK Sp. z o.o.,
10.6.  o  zmianie  uchwały  Nr  XXIX/281/04  Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia 

29 grudnia 2004 r. w sprawie szczegółowych zasad oraz trybu udzielania 
i rozliczania dotacji przedmiotowych,

10.7.  o  zmianie  uchwały  Nr  XXV/248/04  Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia 
27  października  2004  r.  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu 
Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2005 – 2009 zmienionej 
uchwałą Nr  XXVII/263/04 Rady Miasta  Bolesławiec z  dnia  1  grudnia 
2004  r.,  uchwałą  Nr  XXXI/310/05  Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia 
23 lutego 2005 r., uchwałą Nr XXXII/328/05 Rady Miasta Bolesławiec 
z dnia 30 marca 2005 r. oraz uchwałą Nr XXXIV /345/05 Rady Miasta 
Bolesławiec z dnia 25 maja 2005 r.,

10.8. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2005 r., 
10.9.  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  Rozwiązywania  Problemów Społecznych 

Gminy Miejskiej Bolesławiec,
10.10. w sprawie przyjęcia Lokalnego Planu Rewitalizacji Miasta Bolesławiec,
10.11.  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla 

przeprowadzenia  głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej 
Polskiej  i  do  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej  w  dniu  25  września 
2005 r.,

10.12.  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla 
przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 9 października 2005 r.,
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10.13.  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozliczania  dotacji  na  prace 
konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestrów zabytków.

11. Sprawy organizacyjne:
11.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
12. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Ad 3. Przyjęcie protokołów XXXIV i XXXV sesji Rady Miasta. 

Zgodnie  ze  Statutem  Miasta  Bolesławiec  protokoły  XXXIV  sesji 
z  25  maja  2005  r.  i  XXXV sesji  z  15  czerwca  2005  r.  Rady  Miasta,  były 
wyłożone do wglądu w Referacie Organów Gminy Miejskiej – oraz w czasie 
obecnej sesji.

Protokoły  XXXIV sesji  Rady Miasta  odbytej  w dniu  25  maja  2005 r. 
i XXXV sesji Rady Miasta, odbytej w dniu 15 czerwca 2005 r., zostały przyjęte 
bez zmian i poprawek.

Ad  4.  Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  podjętych 
na  XXXIV sesji  w  dniu  25  maja  2005  r.  i  XXXV sesji  w  dniu 
15 czerwca 2005 r. 

Pisemne  sprawozdanie  na  w/w  temat  radni  otrzymali  przed  sesją, 
w terminie statutowym.

W/w  sprawozdanie  Rada  Miasta  przyjęła  jednogłośnie,  tj.  18  głosami 
„za”, do akceptującej wiadomości. 

SPRAWOZDANIE – zał. nr 3

Ad 5. Informacje:
5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 

międzysesyjnym. 

Na w/w temat zabrał głos Prezydent Miasta Piotr Roman.

INFORMACJA – zał. nr 4

W dyskusji udział wzięli:
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Radny  Krzysztof  Pieszko  spytał,  na  jakim  etapie  są  rozmowy  ze 
Starostwem Powiatowym w sprawie przejęcia przez Miasto dróg powiatowych 
oraz kiedy można spodziewać się porozumienia w tej sprawie?  

Radny Hubert Prabucki spytał, czy oferta dotycząca przejęcia dróg została 
skierowana do Starostwa na piśmie, czy były to tylko ustne deklaracje?

Prezydent Miasta Piotr Roman poinformował, że spotkanie z władzami 
powiatu było protokołowane. W ramach środków pozyskanych z funduszu ISPA 
odtwarzana będzie nawierzchnia niektórych dróg, bądź chodników. Żeby móc 
przedsięwziąć  tego  typu  działania  Miasto  musi  dysponować  tymi  drogami. 
Remont dróg mógłby być finansowany np. z wyemitowanych obligacji. Można 
także szukać innych rozwiązań. W lipcu br.  planuje się złożenie wniosku do 
funduszy  pomocowych  na  modernizację  ul.  Zabobrze.  Propozycja 
przedstawiona Starostwu Powiatowemu obejmowała przekazanie Miastu dróg, 
jeżeli  nie  wszystkich,  to  chociaż  ich  część.  Miasto  zobowiązuje  się  do 
zainwestowania w ciągu kilku najbliższych lat ok. 5 mln. zł. Poproszono władze 
powiatu  o  szybką  odpowiedź.  Jedyne  co  otrzymaliśmy,  to  pismo  z  prośbą 
o sprecyzowanie na piśmie, co oczywiście zrobimy.

Wypowiedź  uzupełnił  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Karol  Stasik,  który 
poinformował, że:
- przygotowywany jest pełny zakres przebudowy dróg. Przedstawiciele Wydz. 
Komunalnego  i  Biura  ds.  Wdrażania  Projektu  ISPA  -  PIU  wraz 
z przedstawicielem Zarządu Dróg Powiatowych, p. Koperem dokładnie ustalają 
zakres remontu. Pan Koper zadeklarował opracowanie kosztorysów, aby Miasto 
nie musiało ponosić dodatkowych kosztów;
-  dwa  tygodnie  temu  ustalona  została  ostateczna  forma  działań  związanych 
z  realizacją  Projektu  ISPA.  Na  spotkaniu  z  władzami  powiatu  oraz 
z przedstawicielami Zarządu Dróg Powiatowych ustalony został zakres działań 
w IV kwartale ubiegłego roku. Zakres ten, po pewnych korektach, znalazł się 
w budżecie miasta. Pod koniec marca Starostwo Powiatowe oznajmiło, że do 
zadań  tych  należy  dodać  jeszcze  ul.  Łasicką.  Ostatecznie  uwzględniono 
wszystkie  życzenia  Starostwa,  tzn.  dodanie  ul.  Łasickiej  do  ulic  objętych 
remontem,  likwidację  zastoin,  zamiast  remontu  chodnika  przy  ul.  Żwirki 
i Wigury);
-  Prezydent  Miasta  poddał  pod  dyskusję  propozycję  przygotowania 
dokumentacji  na  ciąg  komunikacyjny  łączący  drogi  wojewódzkie  –  ul. 
Jeleniogórską z  ul.  Chrobrego.  Chodzi  o ciąg ulic Żwirki  i  Wigury i  Karola 
Miarki. Wszystko to zostało zapisane w formie porozumienia. Po kilku dniach 
okazało się, że sprawa jest nieaktualna. Zamiast dokumentacji (przebudowa tych 
dwóch ulic) Starostwo chce dokonać nakładkę na ul. Żwirki i Wigury. Należy 
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zaznaczyć,  że  dokumentacja  ta  ma  posłużyć  uzyskaniu  środków z  funduszy 
europejskich. 

Podsumowując,  Z-ca  Prezydenta  Miasta  poinformował,  że  Prezydent 
Miasta  wystąpił  do  Starosty  Bolesławieckiego  z  pismem  dotyczącym 
zorganizowania  spotkania  „gminno-powiatowej  grupy  roboczej  ds. 
drogownictwa” (chodzi  o  wspólne  posiedzenie  Komisji  Rady Miasta  i  Rady 
Powiatu).  Być  może  po  tym  spotkaniu  zostanie  ustalony  ostateczny  kształt 
porozumienia. 

Radny  Hubert  Prabucki  przypomniał,  że  Komisja  Infrastruktury, 
Gospodarki  Przestrzennej  i  Budownictwa  Rady  Miasta  Bolesławiec  w  maju 
2004 r. odbyła wspólne posiedzenie z Komisją Bezpieczeństwa i Infrastruktury 
Powiatu Bolesławieckiego. Wynikiem tego posiedzenia był wspólny wniosek, 
aby  zobowiązać  Prezydenta  Miasta  oraz  Starostę  Bolesławieckiego  do 
wskazania składu 8 osobowego zespołu opiniodawczego, którego celem będzie 
opracowanie  programu  i  polityki  utrzymania  i  finansowania  remontów  dróg 
w mieście. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  przypomniał,  że  w  budżecie  miasta 
zapisane  jest  150  tys.  zł  jako  50%  partycypacja  w  kosztach  remontu  dróg 
powiatowych. Istnieje obawa, że będzie to w tym roku niewykonalne, ponieważ 
tego typu inwestycje trudno wykonywać zimą. 

Radny Józef Burniak poprosił o przybliżenie kilku tematów:
- przeznaczenie gruntu zabudowanego położonego przy ul.  Polnej 19 A – do 
oddania  w użytkowanie wieczyste  na 99 lat  wraz ze  sprzedażą budynków – 
w drodze przetargu ustnego nieograniczonego;
- przeznaczenie do sprzedaży ratalnej – na rzecz najemców – lokalu użytkowego 
nr  4  przy  ul.  Kutuzowa  10  wraz  ze  sprzedażą  ułamkowej  części  gruntu 
zabudowanego budynkiem;
-  oddanie  w  użytkowanie  wieczyste  działki  przy  ul.  Wróblewskiego, 
zabudowanej obiektami barakowymi;
- zmiany składów osobowych Rad Nadzorczych ZEC i MZK.

Ponadto  radny  odniósł  się  do  tematu  działki  przy  ul.  Zgorzelecka  – 
Łokietka. Oznajmił, że posiada informacje, iż inwestorzy, którzy są ewentualnie 
zainteresowani  kupnem  tej  działki  zachowali  się  podobnie,  jak  kiedyś 
w przypadku terenu pod „Hypernovę”. Było kilka zainteresowanych firm, a do 
przetargu nie zgłosił się nikt. W ten sposób inwestorzy zmuszają sprzedającego 
do obniżenia ceny, aby kupić działkę po niższej cenie w następnym przetargu. 
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W odniesieniu do powyższego Prezydent Miasta poinformował, że faktem 
jest to, że pan, który otrzymał działkę w wyniku zamiany, dwa tygodnie przed 
przetargiem  uzyskał  pozwolenie  na  budowę.  Faktem jest  także  to,  że  jeden 
z  inwestorów poinformował  Prezydenta,  że  pan  ten  dzwonił  do  inwestorów, 
informując, iż może im działkę sprzedać z pozwoleniem i koncepcją. Prezydent 
poinformował,  że  informacje  te  uzyskał  od  jednego  z  inwestorów,  który  się 
wycofał.  Prezydent  oznajmił,  że  ponownie  zostanie  ogłoszony  przetarg,  na 
mniej więcej takich samych zasadach. 

Prezydent Miasta, w odpowiedzi na pytanie dotyczące Rad Nadzorczych, 
poinformował, że z Rady Nadzorczej ZEC-u odszedł Pan Jarosław Sokołowski, 
a  jego  miejsce  zajął  Pan  Sławomir  Grzesiak.  Nie  została  jeszcze  podjęta 
decyzja, kto zajmie miejsce Pana Sławomira Grzesiaka. 

Na  pozostałe  pytania  odpowiedzi  udzielił  Naczelnik  Wydz.  MiG  Jan 
Kisiliczyk:
-  działka  przy  ul.  Polnej  została  dopiero  wytypowana  do  sprzedaży 
w drodze przetargowej. Zarządzenie Prezydenta Miasta w tej sprawie jest z dnia 
16 czerwca, a więc przetarg odbędzie się na przełomie sierpnia i września. Cena 
wywoławcza działki wynosi 300 tys. zł.;
- lokal użytkowy przy ul. Kutuzowa, to sklep „Fantazja”, sprzedany najemcy 
lokalu za 66 tys. zł, z rozłożeniem na raty;
- działka przy ul. Wróblewskiego (tuż przy skrzyżowaniu z ul. Staszica) została 
oddana  w  użytkowanie  wieczyste  w  drugim  przetargu.  Cenę  z  pierwszego 
przetargu obniżono  o 40%. Działka została sprzedana za 256 tys. zł. 

Radny  Józef  Pokładek  spytał,  jakiej  pomocy  udzielono  osobom,  które 
ucierpiały w wyniku pożaru budynku przy ul. Gdańskiej?

Odpowiedzi udzielił Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik, informując, że 
każdy  mieszkaniec  budynku  otrzymał  100-200  zł,  w  zależności  od 
zamieszkałego piętra. MOPS, po określeniu sytuacji materialnej każdej z rodzin 
oraz po uwzględnieniu poniesionych szkód, wypłacił od 600 zł do 1000 zł. TPD 
udzieliło pomocy w zakresie żywności, a PCK – odzieży i mebli. Ponadto PCK 
z  własnej  inicjatywy,  przy  współpracy  szkół,  przeprowadziło  kwesty.  Pięć 
rodzin, które mieszkały na 3 i 4 piętrze (poddasze) zostało przeniesionych do 
obiektów miejskich. Z uzyskanych informacji wynika, że jeden z pogorzelców 
traktuje  to  mieszkanie  jako  docelowe.  Dla  pozostałych  jest  to  lokum 
tymczasowe, po remoncie budynku chcą tam powrócić. Koszt remontu budynku 
szacuje  się  w granicach 400 tys.  zł.  Jeżeli  chodzi  o  sprawy ubezpieczeń,  to 
każdy,  kto  miał  indywidualne  ubezpieczenie  mieszkania,  może  żądać  od 
ubezpieczyciela  zwrotu  należności  ubezpieczenia  za  mienie  ruchome 
i nieruchome. Z kolei z tytułu ubezpieczenia przez zarządcę budynku należności 
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będą  przekazane  na  rzecz  właścicieli  mieszkań,  czyli  gminy  (poza  gminą 
właścicielami  są  jeszcze  trzy  osoby).  Gmina  dokona  remontu  w  zakresie, 
w jakim mieszkania zostały uszkodzone podczas pożaru, czyli malowania ścian, 
uzupełnienia tynków. 

Prezydent Miasta Piotr Roman, nawiązując do powyższego, poinformował, 
że akcja gaszenia pożaru trwała ok. 13 godzin. Prezydent złożył podziękowania 
wszystkim strażakom biorącym udział w akcji. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  w/w  informację 
przyjęła do akceptującej wiadomości. 

Radny Stanisław Andrusieczko poprosił o 10 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Ad  6.  Rozpatrzenie  informacji  Wojewódzkiego  Inspektora  Ochrony 
Środowiska o stanie środowiska na obszarze województwa. 

Informację na powyższy temat radni  otrzymali  przed sesją,  w terminie 
statutowym. 

INFORMACJA – zał. nr 5 

Powyższą informację zreferowała Pani Lucyna Polańska z Państwowego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska, przy pomocy pokazu multimedialnego. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny Eugeniusz Kowalski spytał, czy prowadzone są badania na temat 
wpływu zanieczyszczeń środowiska na zdrowie człowieka?

Odpowiedzi udzieliła Pani Lucyna Polańska, informując, że badania takie 
prowadzone są nie tylko na terenie Polski, ale całej Unii Europejskiej. 
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Rada Miasta przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 

Ad 7. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

Przewodniczący Rady Miasta  przypomniał,  że  zgodnie  z  §  40 Statutu 
Miasta  Bolesławiec  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  radnych  winny  być 
składane na ręce Przewodniczącego Rady Miasta w formie pisemnej.

7.1. radny Hubert Prabucki
7.1.1.  mieszkańcy  budynku  przy  ul.  Chrobrego  6  są  zbulwersowani  prawie 
100% podwyżką zaliczki na c.o. W zawiadomieniu o wysokości opłat z dnia 
15 lutego 2005 r. opłata wynosiła 2,40 zł/m2   powierzchni użytkowej, a z dnia 
7 maja 2005 r. - 4,65 zł/m2. W załączeniu kserokopie obu zawiadomień. 

ZAŁĄCZNIK NR 6

7.2. radny Józef Burniak
7.2.1. na stacji uzdatniania wody przy ul. Łasickiej młodzież urządziła boisko 
piłkarskie,  co  jest  niezgodne  z  przepisami  sanitarno  –  epidemiologicznymi. 
Dlatego służby PWiK muszą  wypraszać młodzież z terenu stacji. Wnioskuję 
o  wyznaczenie,  w  trybie  pilnym,  miejsca  na  urządzenie  boiska  sportowego 
w tym rejonie miasta oraz o wyasygnowanie środków z budżetu miasta na ten 
cel w 2006 r. 

7.2.2. w Bolesławcu działają dwie wyższe uczelnie. Odnoszę jednak wrażenie, 
że Akademia Ekonomiczna traktowana jest po macoszemu, m.in. w „Gazecie 
Wyborczej” widnieją ogłoszenia o naborze do Akademii Górniczo – Hutniczej. 
Proszę więc o informację, ile środków z budżetu miasta otrzymuje Akademia 
Ekonomiczna, a ile Akademia Górniczo – Hutnicza? 

ZAŁĄCZNIK NR 7

7.3. radni Eugeniusz Kowalski, Andrzej Czeczutka i Leszek Chudzik 
7.3.1. jak wygląda sprawa remontu dachu budynku SP nr 3?

7.3.2. co z założeniem oświetlenia przy ul. Spacerowej?
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7.3.3. składamy wniosek o załatanie dziury w jezdni przy ul. II Armii Wojska 
Polskiego.

7.3.4. jak daleko  zaawansowane są prace dotyczące ISPY?

ZAŁĄCZNIK NR 8

7.4. radny Lesław Śliwko
7.4.1. mieszkańcy części Rynku, gdzie znajduje się „Kurna Chata”, skarżą się na 
brak spokoju „zapewniany” przez bywalców tego lokalu. Nie mają pretensji do 
nadmiernego  hałasu  w  ciągu  dnia.  Niedopuszczalne  jest  natomiast  głośne 
zachowanie  klientów po  godz.  22.00.  Znaczna  część  mieszkańców to  osoby 
starsze,  co  dodatkowo  podnosi  wagę  problemu.  Ponieważ  sprawa  ta  jest 
poruszana  nie  po  raz  pierwszy,  należy  rozważyć  radykalne  rozwiązanie, 
włącznie  z  cofnięciem  zezwolenia  na  sprzedaż  piwa.  Proszę  o  informację 
o podjętych krokach. 

ZAŁĄCZNIK NR 9

7.5. radny Bolesław Nowak
7.5.1.  kiedy  zostanie  przeprowadzony  remont  ulic  Kraszewskiego,  Traugutta 
i Granicznej?

7.5.2. na skrzyżowaniu ulic Dolne Młyny – Wróblewskiego często dochodzi do 
kolizji samochodowych. W związku z tym proponuję, aby na tym skrzyżowaniu 
utworzyć rondo. Proszę Prezydenta Miasta o zwrócenie się w tej sprawie do 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

7.5.3.  przy  ul.  Kościuszki,  w  kierunku  nowo  powstałej  drogi  łączącej  ulice 
Modłową i Kościuszki, brakuje chodnika przy posesjach 40-42. Ich mieszkańcy 
skarżą się,  że w czasie opadów deszczu woda z jezdni spływa na podwórze, 
zalewając przejście do domów. Proszę o rozwiązanie tego problemu. 
7.5.4. ulice Dolne Młyny i Wojska Polskiego są bardzo zaniedbane z powodu 
wysokiej  trawy  oraz  odrostów  przy  drzewach.  Drogi  te  wymagają 
natychmiastowego doprowadzenia ich do właściwego stanu. Proszę Prezydenta 
Miasta o interwencję w tej sprawie u zarządcy drogi. 

ZAŁĄCZNIK NR 10

10



7.6. radny Alojzy Skóra
7.6.1. powołując się na szczegółową notatkę, spisaną w dniu 25 lutego 2004 r., 
ze  spotkania  przedstawicieli  Urzędu  Miasta  z  przedstawicielami  Zarządu 
Dolnośląskich Dróg Wojewódzkich w sprawie wykonania przejścia i chodnika 
przy drodze wojewódzkiej nr 363 ul. Kosiby, ponownie proszę o rozpatrzenie tej 
pilnej sprawy.

ZAŁĄCZNIK NR 11 

7.7. radna Grażyna Zbieg
7.7.1. jak wygląda sprawa zakupu laparoskopu?

ZAŁĄCZNIK NR 12

7.8. radny Krzysztof Pieszko
7.8.1.  w  imieniu  mieszkańców  ul.  Podgórnej  proszę  o  informację,  w  jakim 
terminie zostanie wykonane zaplecze przy tej ulicy?

ZAŁĄCZNIK NR 13

7.9. radny Jarosław Kowalski 
7.9.1.  czy  ustalono  termin  modernizacji  zaplecza  Rynek  –  1-go  Maja  – 
Kutuzowa – Karpecka?

7.9.2.  czy  istnieje  możliwość  wygospodarowania  środków  na  wykonanie 
w centrum miasta mini placu zabaw dla dzieci (ogrodzonego)? 

7.9.3. miesiąc temu, po kolizji samochodowej, usunięto znak drogowy w rejonie 
ulic  Sądowa  –  Daszyńskiego,  obok  Biblioteki  Pedagogicznej.  Mieszkańcy 
proszą  o naprawę chodnika. 

7.9.4. czy i kiedy tryśnie „źródełko wody” – fontanna przy ul. Sądowej?

7.9.5. czy odpowiedni wydział, osoba wzięła pod uwagę możliwość wymiany 
chodników przy ulicach, na których będą wykonywane roboty (Projekt ISPA)?
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7.9.6. wnioskuję o zmianę lokalizacji budki telefonicznej na chodniku przy ul. 
Sierpnia 80, naprzeciw PTTK.

7.9.7. jakie kroki zamierza podjąć Prezydent Miasta w sprawie działki w rejonie 
ulic Zgorzelecka – Łokietka?

7.9.8. czy istnieje możliwość oznakowania (linie ukośne) miejsca postoju przy 
ul. Karpeckiej, co zwiększyłoby liczbę miejsc dla samochodów? 

ZAŁĄCZNIK NR 14

Ad 8. Inwestycje i remonty w placówkach oświaty, kultury i sportu. 

Informację na powyższy temat radni  otrzymali  przed sesją,  w terminie 
statutowym. 

INFORMACJA – zał. nr 15

Powyższą  informację  zreferowała  Naczelnik  Wydz.  SP  Krystyna 
Boratyńska. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny Eugeniusz Kowalski spytał, kiedy rozpocznie się remont dachu GS 
nr 2?  

Odpowiedzi  udzieliła  Naczelnik  Wydz.  SP  Krystyna  Boratyńska, 
informując,  że  prawdopodobnie  w  przyszłym  roku  przygotowywana  będzie 
dokumentacja  remontu  budynku  gimnazjum.  Jeżeli  remont  dachu  zostanie 
wykonany teraz, to w przyszłym roku trzeba będzie wszystko zrywać. Zdaniem 
ekspertów obecnie  trzeba  wykonać  doraźne  łatanie  dachu.  Na ten  cel  trzeba 
przeznaczyć ok. 11 tys. zł. 

Zdaniem  radnego  Józefa  Pokładka  wiata  na  terenie  MOSiR  przy  ul. 
Spacerowej  jest  zbyt  mała  w  stosunku  do  tego,  co  jest  tam  zaplanowane. 
W związku z tym radny zaproponował wydłużenie wiaty o jedno przęsło. 
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Do  powyższego  ustosunkował  się  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman, 
informując, że wiata jest już wybudowana. Pozostaje jeszcze kwestia podłoża 
okalającego  wiatę.  Dyrektor  MOSiR  zastanawia  się  nad  zamontowaniem 
markiz, które poszerzyłyby powierzchnię objętą daszkiem. Zdaniem Prezydenta 
z decyzją o przedłużeniu wiaty należy poczekać do zakończenia całego zadania.

Radny  Krzysztof  Pieszko  zauważył,  że  na  terenie  tym  należy  także 
rozwiązać problem braku toalet. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  poinformował,  że  drugim  elementem 
modernizacji OWS miała być budowa amfiteatru. W zadaniu tym przewidziane 
były, m.in. ciągi komunikacyjne i toalety. W związku z tym, że przetarg na to 
zadanie nie odbył się, będzie przygotowywany wniosek do ZPORR-u na całe 
zadanie, łącznie z toaletami. 

Radny Józef Burniak zwrócił  uwagę na niepokojący fakt,  iż większość 
przetargów  dopiero  się  odbędzie,  a  wiadomo,  że  remonty  w  placówkach 
oświatowych należałoby wykonać w okresie wakacji. 

W nawiązaniu do powyższego Prezydent Miasta Piotr Roman zauważył, 
że  w  wielu  przypadkach  jest  tak,  że  środki  finansowe  pojawiają  się  po 
rozstrzygniętych przetargach. 

Rada Miasta przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 

Ad 9. Debata na temat oświaty miejskiej. 

Informację na powyższy temat radni  otrzymali  przed sesją,  w terminie 
statutowym. 

INFORMACJA – zał. nr 16

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  14  głosami  „za”  (4  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania w/w tematu. 

W  związku  z  wnioskiem  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Sportu 
o  uzupełnienie  materiałów,  Naczelnik  Wydz.  SP  Krystyna  Boratyńska, 
poinformowała, że do 1 zł subwencji z budżetu miasta do wydatków ogółem 
(wraz z remontami i inwestycjami) w 2003 r. miasto dokładało 41 gr., w 2004 r. 
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–  55  gr.  i  w  2005  r.   –  41  gr.  Natomiast  do  1  zł  subwencji  do  wydatków 
bieżących  (bez  remontów  i  inwestycji)  miasto  dołożyło  w  2003  r.  19  gr., 
w 2004 r. – 17 gr. i w 2005 r. – 18 gr.

W dyskusji udział wzięli:

Radny  Lesław  Śliwko  przypomniał,  że  obowiązkiem  gminy  jest 
zapewnienie na 5 godzin bezpłatnej opieki dzieciom poniżej 5 lat. Radny spytał, 
czy ma to miejsce w naszym mieście?

Odpowiedzi  udzieliła  Naczelnik  Wydz.  SP  Krystyna  Boratyńska, 
informując, że taka sytuacja  ma miejsce w MPP nr 3. 

Radna  Grażyna  Zbieg  zauważyła,  że  przedłożone  materiały 
odzwierciedlają stan obecny, a należałoby w nich ująć także sprawy dotyczące 
przyszłości. W związku z tym radna zadał kilka pytań, na które odpowiedzi nie 
znalazła w materiałach:
- jak wygląda sprawa 6-latków? 
- ile szkół i przedszkoli powinno zostać w naszym mieście?
- czy ilość uczniów w klasie zostanie zwiększona?
- czy do szkół zostanie wprowadzona nauka drugiego języka obcego?
- czy będzie nas stać na zwiększenie dodatków motywacyjnych dla nauczycieli?

Zdaniem radnego Józefa Burniaka materiały nie są doprecyzowane, a ich 
treść niezrozumiała. W związku z tym radny zawnioskował, aby dopracować 
materiały i omawiany temat przełożyć na następną sesję. 

Radny  Eugeniusz  Kowalski  nie  zgodził  się  ze  zdaniem  poprzednika, 
twierdząc,  że  jest  to tylko debata mająca pomóc w wypracowaniu koncepcji 
oświatowej.  Radny  poruszył  temat  bonów  edukacyjnych.  Spytał,  czy 
wprowadzenie bonu jest konieczne, z jakimi wiąże się to kosztami oraz, czy 
pozwoli to na podniesienie płac nauczycielom? Nawiązał także do subwencji 
oświatowej, która zdaniem radnego nie jest wystarczająca. 

Radny  Józef  Burniak  podtrzymał  swoje  zdanie,  twierdząc,  że  na 
podstawie przedstawionych materiałów radni nie są przygotowani do dyskusji. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  w  nawiązaniu  do  powyższego, 
poinformował,  że  podczas  posiedzenia  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Sportu 
Naczelnik Wydz. SP spytała, czy przedłożone materiały są wystarczające i nie 
było  żadnych  zastrzeżeń.  W  związku  z  tym  nie  zostały  one  uzupełnione. 
Zdaniem  Prezydenta  pułap  możliwości  finansowych  gminy  w  strukturze 
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wydatków  oświatowych  ogółem  został  już  osiągnięty.  Należy  także 
przypomnieć, co zrobiono w tym roku z subwencją oświatową – po uchwaleniu 
budżetu zabrano nam ponad 1 mln zł. Nawet rezerwa subwencji oświatowej nie 
wynosi 1%, tylko 0,6%. Prezydent stwierdził, że pytania radnej Grażyny Zbieg 
są  bardzo istotne,  ale  należy zapytać,  jak tego wszystkiego dokonać? Celem 
strategii  oświatowej  jest  przede  wszystkim  poprawa  stanu  bazy  oświatowej 
i  polepszenie  warunków  nauczania.  Najważniejszą  sprawą  jest  kwestia 
racjonalizacji kosztów przeznaczonych na oświatę. Bon oświatowy to te same 
pieniądze przeznaczone na oświatę, tylko inaczej dzielone. To pieniądze, które 
powinny wyzwolić konkurencję pomiędzy szkołami. Zdaniem Prezydenta ideę 
bonów  oświatowych  należałoby  zacząć  od  przedszkoli.  Trzeba  także 
podyskutować o prywatyzacji przedszkoli. Jeżeli chodzi o politykę inwestycyjną 
miasta,  to  być  może  uda  się  przyspieszyć  niektóre  zadania  zawarte  w  WPI 
(remont SP nr  2,  SP nr  5  i  GS nr  2),  ale  będzie  to  zależało od możliwości 
finansowych. Należy zaznaczyć, że istnieje też wiele niewiadomych, np. jaka 
będzie  subwencja  oświatowa  w  przyszłym  roku,  czy  wprowadzenie  bonu 
oświatowego nie będzie obowiązkowe? Prezydent zaznaczył, iż ma nadzieję, że 
dzisiejsza dyskusja jest początkiem debaty, która będzie trwać. 

Radny Józef Burniak oświadczył, że oczekiwał przedstawienia konkretów. 
Zdaniem  radnego  każde  planowanie  opiera  się  na  elementach  pewnych  i 
niepewnych.  Niestety  w  omawianych  materiałach  jest  więcej  elementów 
niepewnych. Wynika z nich, że subwencja oświatowa nie zostanie zwiększona, 
ale nie zostanie też zmniejszona. Władza centralna w jakimkolwiek państwie 
nigdy nie dała tyle pieniędzy, aby zaspokoić potrzeby na szczeblu samorządu. W 
związku  z  tym  obowiązkiem  gminy,  w  miarę  możliwości  finansowych,  jest 
dokładanie do oświaty. Radny nawiązał także do kwestii bonów oświatowych. 
Zaznaczył,  że  nie  jest  przeciwny  jego  wprowadzeniu,  ale  należy  zdać  sobie 
sprawę  z  tego,  że  od  jego  wprowadzenia  nie  przybędzie  pieniędzy.  Zwrócił 
także uwagę, że debata na temat oświaty odbyła się tylko na Komisji Oświaty, 
Kultury  i  Sportu,  a  radni  nie  będący  jej  członkami  nie  mieli  możliwości 
wnioskowania o uzupełnienie materiałów. 

Zdaniem  radnego  Eugeniusza  Kowalskiego  polityka  inwestycyjna 
w  zakresie  oświaty,  prowadzona  w  ciągu  ostatnich  3  lat,  jest  przemyślana, 
logiczna  i  należy ją  kontynuować,  oczywiście  z  uwzględnieniem możliwości 
finansowych gminy. Wszystko to zwróci się w postaci dobrze wykształconych 
absolwentów naszych szkół. 

W związku z tym, że GS nr 3 zostanie przeniesione na czas remontu do 
GS nr 1, radna Grażyna Zbieg spytała, jakie są plany na przyszłość w stosunku 
do budynku GS nr 1?
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Odpowiedzi  udzielił  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  informując,  że 
obecnie  czeka  na  sprecyzowanie  propozycji  Starostwa  Powiatowego. 
Z dotychczasowych informacji wynika, że powiat rozważa zamianę budynków 
GS nr 1 i Zespołu Szkół Mechanicznych, a dotychczasowy budynek zajmowany 
przez GS nr 1 zajmie Starostwo Powiatowe. Należy jednak czekać na ostateczne 
podjęcie decyzji. 

Radny Lesław Śliwko spytał, czy kwestia bonów oświatowych jest tylko 
koncepcją oraz czy jesteśmy przygotowani na niewątpliwe protesty, związane 
z ich wprowadzeniem, ze strony dyrekcji i obsługi przedszkoli? 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  poinformował,  że  jest  to  dopiero 
koncepcja, ale jest już przygotowany projekt uchwały w tej sprawie. Naczelnik 
i  Z-ca  Naczelnika  Wydz.  SP jeżdżą  na  szkolenia  i  pogłębiają  swoją  wiedzę 
w tym zakresie. 

Radny Józef Burniak ponowił wniosek o przełożenie omawianego tematu 
na kolejną sesję.

Zdaniem radnego Józefa Pokładka dzisiejsza debata jest bardzo potrzebna, 
ponieważ radni wrócą do tego tematu przy tworzeniu budżetu miasta.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta zamknął dyskusję i stwierdził, że Rada 
Miasta przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 

Ad 10. Projekty uchwał Rady Miasta:

10.1.  w sprawie zaciągnięcia pożyczki  z  Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie  na  realizację 
inwestycji  pn.:  „Oczyszczanie  ścieków  w  Bolesławcu”, 
współfinansowanej z funduszu Unii Europejskiej Funduszu Spójności 
(ISPA),

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  14  głosami  „za”  (4  radnych  nie  brało  udziału 
w  głosowaniu),  odstąpić  od  referowania  projektu  uchwały  i  przejść  do 
głosowania. 
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Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za” (3 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki 
z  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej 
w  Warszawie  na  realizację  inwestycji  pn.:  „Oczyszczanie  ścieków 
w  Bolesławcu”,  współfinansowanej  z  funduszu  Unii  Europejskiej  Funduszu 
Spójności (ISPA).

UCHWAŁA NR XXXVI/350/05 – zał. nr 17

10.2.  o  zmianie uchwały Nr XXXII/268/01 Rady Miejskiej  w Bolesławcu 
z dnia 30 stycznia 2001 r. w sprawie udzielenia poręczenia kredytu 
na  budowę  mieszkań  dla  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego 
Spółki z o.o. w Bolesławcu, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
większością głosów, tj.  14 głosami „za”,  przy 1 głosie  „wstrzymującym się” 
(3 radnych nie brało udziału w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu 
uchwały i przejść do głosowania. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za” (3 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę o zmianie uchwały Nr XXXII/268/01 
Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia 30 stycznia 2001 r. w sprawie udzielenia 
poręczenia  kredytu  na  budowę  mieszkań  dla  Towarzystwa  Budownictwa 
Społecznego Spółki z o.o. w Bolesławcu.

UCHWAŁA NR XXXVI/351/05 – zał. nr 18

10.3.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  stawki  procentowej  opłaty 
adiacenckiej, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  15  głosami  „za”  (3  radnych  nie  brało  udziału 
w  głosowaniu),  odstąpić  od  referowania  projektu  uchwały  i  przejść 
do głosowania.

Naczelnik  Wydz.  MiG Jan  Kisiliczyk  wniósł  do  powyższego  projektu 
uchwały autopoprawkę, która polegała na wykreśleniu w § 1 pkt 1 w zdaniu 
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„50% różnicy wzrostu wartości nieruchomości przed i po podziale...” wyrazu 
„wzrostu”.  Autopoprawka  polegała  też  na  dopisaniu  w  podstawie  prawnej 
projektu uchwały zapisu „ze zmianami”, po „poz. 2603”. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  13  głosami  „za”,  przy  2  głosach 
„wstrzymujących  się”  (3  radnych  nie  brało  udziału  w  głosowaniu),  podjęła 
uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej 
wraz z wniesioną autopoprawką. 

UCHWAŁA NR XXXVI/352/05 – zał. nr 19

10.4. w sprawie ustalenia opłaty administracyjnej za czynności urzędowe 
nie objęte opłatą skarbową, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
większością głosów, tj. 13 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” (3 
radnych  nie  brało  udziału  w  głosowaniu),  odstąpić  od  referowania  projektu 
uchwały i przejść do głosowania. 

Z-ca Naczelnika wydz. MiG Piotr Żak wniósł do powyższego projektu 
autopoprawkę  polegającą  na  zmianie  tytułu,  który  otrzymał  brzmienie: 
„w sprawie ustalenia wysokości opłaty administracyjnej za czynności urzędowe 
nie objęte opłatą skarbową” (było: „w sprawie ustalenia opłaty administracyjnej 
za czynności urzędowe nie objęte opłatą skarbową”). Ponadto w § 1 w zdaniu 
„wprowadza  się  opłatę  administracyjną...”  należy  zapisać  „ustala  się  opłatę 
administracyjną”.  
 
W dyskusji udział wzięli:

Radny  Lesław  Śliwko  oznajmił,  że  jest  zwolennikiem  obniżania 
wszelkich  opłat  związanych  z  inwestycjami.  Radny  zaproponował  obniżenie 
stawki opłaty administracyjnej o 50%.

Radny Józef Pokładek nie zgodził  się z propozycją poprzednika. Są to 
opłaty urzędowe, których wysokość została ustalona w zeszłym roku, a teraz 
zostały rozbite na dwie czynności ze względu na opinię RIO.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  wniosek 
radnego Lesława Śliwko.

18



Rada Miasta większością głosów, tj. 8 głosami „przeciw”, przy 6 głosach 
„za” i 1 głosie „wstrzymującym się” (3 radnych nie brało udziału w głosowaniu) 
odrzuciła wniosek radnego Lesława Śliwko dotyczący obniżenia stawki opłaty 
administracyjnej o 50%.

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  8  głosami  „za”,  przy  6  głosach 
„przeciw”  i  1  głosie  „wstrzymującym  się”  (3  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu),  podjęła  uchwałę w sprawie ustalenia  opłaty administracyjnej 
za  czynności  urzędowe  nie  objęte  opłatą  skarbową  wraz  z  wniesioną 
autopoprawką. 

UCHWAŁA NR XXXVI/353/05 – zał. nr 20

10.5. w sprawie deklaracji udzielenia pożyczki dla MZK Sp. z o.o., 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Rada Miasta, na wniosek radnego Józefa Burniaka, większością głosów, 
tj.  14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” (3 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu), postanowiła odstąpić od referowania projektu. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny Józef Burniak spytał,  z  czego i  w jakim terminie MZK planuje 
spłacić pożyczkę? 

Odpowiedzi  udzielił  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  informując,  że 
w ramach programu „Interreg III  a” istnieje możliwość złożenia  aplikacji  na 
zakup  autobusów.  W  przypadku  takich  programów  zachodzi  konieczność 
sfinansowania  zakupu,  a  następnie   zostanie  dokonana  refundacja  (75% 
kosztów) z programu pomocowego. 

Wypowiedź uzupełnił Prezes MZK Andrzej Jagiera, informując, że MZK 
planuje pozyskać środki na zakup sześciu autobusów. Koszt jednego wynosi ok. 
400 tys. zł netto. Całość inwestycji (wraz z podatkiem VAT) wynosi ok. 2,4 mln. 
zł. W momencie akceptacji projektu trzeba wyasygnować taką właśnie kwotę. 
Następnie  zostanie  zwrócone  75%  kosztów  kwalifikowanych,  czyli 
1.800 tys. zł, a Spółka musi wyasygnować 600 tys. zł. 
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Skarbnik Miasta Bożena Szymczak zwróciła uwagę, że omawiany projekt 
uchwały  jest  uchwałą  intencyjną,  a  udzielenie  pożyczki  będzie  wymagało 
podjęcia stosownej uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za” (3 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  deklaracji  udzielenia 
pożyczki dla MZK Sp. z o.o. 

UCHWAŁA NR XXXVI/354/05 – zał. nr 21

10.6. o zmianie uchwały Nr XXIX/281/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 
29  grudnia  2004  r.  w  sprawie  szczegółowych  zasad  oraz  trybu 
udzielania i rozliczania dotacji przedmiotowych, 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  14  głosami  „za”  (4  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 14 głosami „za” (4 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę o zmianie uchwały Nr XXIX/281/04 
Rady Miasta Bolesławiec z dnia 29 grudnia 2004 r. w sprawie szczegółowych 
zasad oraz trybu udzielania i rozliczania dotacji przedmiotowych. 

UCHWAŁA NR XXXVI/355/05 – zał. nr 22

10.7. o zmianie uchwały Nr XXV/248/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 
27 października 2004 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego  dla  Miasta  Bolesławiec  na  lata  2005  –  2009 
zmienionej  uchwałą  Nr  XXVII/263/04  Rady  Miasta  Bolesławiec 
z  dnia  1  grudnia  2004  r.,  uchwałą  Nr  XXXI/310/05  Rady  Miasta 
Bolesławiec z dnia 23 lutego 2005 r., uchwałą Nr XXXII/328/05 Rady 
Miasta  Bolesławiec  z  dnia  30  marca  2005  r.  oraz  uchwałą 
Nr XXXIV/345/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 25 maja 2005 r.,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością głosów, tj.  14 głosami „za”,  przy 1 głosie  „wstrzymującym się” 
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(3 radnych nie brało udziału w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu 
uchwały. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny Józef Pokładek zgłosił wniosek dotyczący zadania inwestycyjnego 
pn.:  „Budowa  ścieżek  rowerowych”.  Radny  zawnioskował  o  przyspieszenie 
realizacji tego zadania z 2006 r. na 2005 r. Chodzi o wykonanie dokumentacji 
umożliwiającej skorzystanie ze środków pomocowych na to zadanie. 

Prezydent Miasta Piotr Roman wyjaśnił, że istnieje możliwość uzyskania 
środków z UE na sporządzenie dokumentacji w/w zadania. Ponadto Prezydent 
poinformował,  że  wykonanie  ścieżek  rowerowych  kosztować  będzie  ok. 
3 mln. zł. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta poddał po głosowanie projekt uchwały 
wraz z wnioskiem radnego Józefa Pokładka.  

Rada Miasta większością głosów, tj. 14 głosami „za” (4 radnych nie brało 
udziału  w głosowaniu)  podjęła  uchwałę  o zmianie  uchwały  Nr  XXV/248/04 
Rady miasta Bolesławiec z dnia 27 października 2004 r. w sprawie przyjęcia 
Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2005 – 
2009 zmienionej uchwałą Nr XXVII/263/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 
1 grudnia 2004 r., uchwałą Nr XXXI/310/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 
23 lutego 2005 r., uchwałą Nr XXXII/328/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 
30 marca 2005 r.  oraz uchwałą Nr XXXIV/345/05 Rady Miasta Bolesławiec 
z dnia 25 maja 2005 r. wraz z wnioskiem radnego Józefa Pokładka. 

UCHWAŁA NR XXXVI/356/05 – zał. nr 23

10.8. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2005 r.,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Skarbnik  Miasta  Bożena  Szymczak  zreferowała  powyższy  projekt 
uchwały oraz wniosła autopoprawkę, która polegała na zmianie zapisów w § 2 
„zwiększa się wysokość pożyczki...” i „zmniejsza się wysokość pożyczki...” na 
„zwiększa  się  przychody  z  tytułu  pożyczki...”  i  „zmniejsza  się  przychody 
z tytułu pożyczki...”.

21



Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za” (2 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na 
2005 r. wraz z wniesioną autopoprawką. 

UCHWAŁA NR XXXVI/357/05 – zał. nr 24

10.9. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Miejskiej Bolesławiec,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Projekt  uchwały  zreferowała  Z-ca  Dyrektora  MOPS  Lidia  Dudek 
w formie pokazu multimedialnego. 

W dyskusji udział wzięli: 

Radny Andrzej Czeczutka zwrócił uwagę na fakt, iż w Bolesławcu nie ma 
miejsca, gdzie mogłyby przebywać osoby wymagające stałej  opieki.  Pacjenci 
z  naszego  miasta  wysyłani  są  do  domów opieki  w  Zgorzelcu,  Jaworze  czy 
Mirsku.  W związku z  tym Komisja  Zdrowia,  Rodziny i  Spraw Społecznych 
zaproponowała  rozważenie  budowy domu pomocy społecznej  w Bolesławcu. 
Wniosek taki Komisja skierowała do Prezydenta Miasta. 

Radny Stanisław Andrusieczko poparł zdanie poprzednika. 

Radna Grażyna Zbieg, nawiązała do zapisu z 35 str.  projektu uchwały, 
dotyczącego utworzenia Powiatowego Centrum Ratownictwa Medycznego.

Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za” (3 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Miejskiej Bolesławiec. 

UCHWAŁA NR XXXVI/358/05 – zał. nr 25

10.10.  w  sprawie  przyjęcia  Lokalnego  Planu  Rewitalizacji  Miasta 
Bolesławiec,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.. 
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Rada Miasta, na wniosek radnej Grażyny Zbieg, postanowiła większością 
głosów, tj. 10 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” (5 radnych nie 
brało udziału w głosowaniu) odstąpić od referowania projektu uchwały.

Rada Miasta większością głosów, tj. 14 głosami „za” (4 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Lokalnego Planu 
Rewitalizacji Miasta Bolesławiec. 

UCHWAŁA NR XXXVI/359/05 – zał. nr 26

10.11.  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla 
przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  do  Sejmu 
Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej 
w dniu 25 września 2005 r.,  

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  14  głosami  „za”  (4  radnych  nie  brało  udziału 
w  głosowaniu),  odstąpić  od  referowania  projektu  uchwały  i  przejść  do 
głosowania. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 14 głosami „za” (4 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  obwodów 
głosowania w szpitalach dla przeprowadzenia głosowania w wyborach do Sejmu 
Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej  w  dniu  25 
września 2005 r. 

UCHWAŁA NR XXXVI/360/05 – zał. nr 27

10.12.  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach  dla 
przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 9 października 2005 r., 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowy. 

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  14  głosami  „za”  (4  radnych  nie  brało  udziału 
w  głosowaniu),  odstąpić  od  referowania  projektu  uchwały  i  przejść  do 
głosowania. 
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Rada Miasta większością głosów, tj. 14 głosami „za” (4 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  obwodów 
głosowania  w  szpitalach  dla  przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 9 października 2005 r. 

UCHWAŁA NR XXXVI/361/05 – zał. nr 28

10.13.  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozliczania  dotacji  na  prace 
konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy 
zabytku wpisanym do rejestrów zabytków. 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym. 

Rada Miasta, na wniosek radnej Grażyny Zbieg, postanowiła większością 
głosów, tj. 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” (5 radnych nie 
brało udziału w głosowaniu) odstąpić od referowania projektu uchwały i przejść 
do głosowania. 

Z-ca Naczelnika Wydz. MiG Piotr Żak wniósł do powyższego projektu 
uchwały autopoprawkę, która polegała na wykreśleniu w § 2 pkt. 2 i 3. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  12  głosami  „za”,  przy  1  głosie 
„wstrzymującym się”, podjęła uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozliczania 
dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy 
zabytku wpisanym do rejestrów zabytków wraz z wniesioną autopoprawką. 

UCHWAŁA NR XXXVI/362/05 – zał. nr 29

Przewodniczący Rady ogłosił 10  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Ad 11. Sprawy organizacyjne:
11.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jan  Jasiukiewicz  zapoznał  radnych 
z  pismem  uczniów  Zespołu  Szkół  Budowlanych  skierowanym  na  ręce 
Prezydenta  Miasta,  a  dotyczącym  ogłoszenia  Św.  Marii  de  Matias  patronką 
Bolesławca. 

24



pismo – zał. nr 30

Ad 12. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Prezydent Miasta Piotr Roman

7.1.1. dot. podwyżki zaliczki na c.o. – radny otrzyma odpowiedź na piśmie. 

7.2.1.  dot.  boiska sportowego przy  ul.  Łasickiej  –  zastanowimy się  nad tym 
problemem. Boisko przy os. Kwiatowym zostało źle wykonane i trzeba będzie 
doprowadzić je do porządku. Przy okazji informuję, że dwa boiska na terenie 
Ośrodka Wodno-Sportowego powinny zostać oddane do użytku jesienią br.

7.2.2.  dot.  Akademii  Ekonomicznej  i  Akademii  Górniczo-Hutniczej  –  nasze 
zaangażowanie w promocję AGH jest dość duże, co związane jest z chęcią, aby 
to przedsięwzięcie się udało. Jeżeli będzie nabór na drugi kierunek, to stwarza 
to  szanse  na  utworzenie  trzeciego  kierunku  w  przyszłym  roku.  Wówczas 
moglibyśmy myśleć o utworzeniu filii tej uczelni. Konkurencja w tej kwestii jest 
na Dolnym Śląsku dość duża, ponieważ walczy o to także Nowa Sól i Głogów. 
Spora część akcji promocyjnej realizowana była ze środków AGH. Na plakat 
i „składankę”, którymi dysponujemy, AGH przeznaczyło 3 tys. zł. My z kolei 
przeznaczyliśmy 2 tys. zł na ogłoszenia prasowe. Akademii Ekonomicznej także 
pomagamy.  Nie  dysponuję  wiedzą  o  kwotach,  ale  m.in.  nieodpłatnie 
drukowaliśmy plakaty. W tej chwili  jest  problem z lokalizacją AE, ponieważ 
część  zajęć  odbywała  się  w  budynku  GS  nr  3,  który  idzie  do  remontu. 
Najprawdopodobniej uczelnia przeniesie się do SP nr 1. 

7.3.3.  dot.  załatania  dziury  w  jezdni  przy  ul.  II  Armii  Wojska  Polskiego  – 
przekażemy tę sprawę zarządcy drogi. Jest to droga krajowa. 

7.4.1. dot. „Kurnej Chaty” – problem ten powraca co jakiś czas. Trzeba będzie 
podjąć  zdecydowane  działania.  Być  może  trzeba  będzie  nawet  zagrozić 
wycofaniem koncesji. Zajmiemy się tym tematem.

7.5.1.  dot.  remontu  ulic  Kraszewskiego,  Traugutta,  Granicznej  –  dzisiaj 
w  miejscu  tym  rozpoczęto  bieżący  remont.  Część  tych  dróg  będzie 

25



remontowana po zakończeniu ISPY. Cała ul. Góralska, od skrzyżowania z ul. 
Dolne Młyny, będzie remontowana mniej więcej w IV kwartale przyszłego roku. 

7.5.2. dot. skrzyżowania ulic Dolne Młyny – Wróblewskiego – sprawa ta została 
zgłoszona Dyrektorowi Oszytko. Istnieje zamiar zaangażowania w to zadanie 
firmy „Bader”. 

7.5.4.  dot.  uporządkowania ulic Dolne Młyny i  Wojska Polskiego –  nie będę 
składał żadnych obietnic, ponieważ raz, po rozmowie ze Starostą Powiatowym, 
złożyłem  obietnicę  dotyczącą  właśnie  ul.  Dolne  Młyny.  Okazało  się,  że 
obietnica  nie  została  spełniona.  To  nie  jest  tylko  kwestia  wysokiej  trawy, 
ponieważ teren ten jest tak zaniedbany, że należałoby to wszystko przekopać. 
Przekażemy sprawę Panu Staroście po raz kolejny. 

7.7.1. dot. zakupu laparoskopu – po konsultacjach z gminami wiem, że gminy 
zgodzą się na partycypację w kosztach zakupu nowego laparoskopu. Ze strony 
gmin  padła  propozycja,  aby  laparoskopu  nie  przekazywać,  tylko  np.  oddać 
w użyczenie. 

7.9.1.  dot.  terminu modernizacji  zaplecza Rynek – 1-go Maja – Kutuzowa – 
Karpecka  –  na  modernizację  zapleczy  chcemy  uzyskać  środki  z  funduszu 
ZPORR. 

7.9.2.  dot.  placu  zabaw  w  okolicach  Rynku  –  to  jest  sprawa  do 
przedyskutowania,  chociaż  przyznam,  że  trochę  się  obawiam  reakcji 
mieszkańców,  gdybyśmy  w  jednym  miejscu  zgromadzili  wszystkie  dzieci 
z Rynku. 

7.9.6.  dot.  zmiany  lokalizacji  budki  telefonicznej  przy  ul.  Sierpnia  80  –  
przyznam, że pierwszy raz słyszę o tym problemie. Przeważnie jest tak, że jak 
się gdzieś instaluje budkę telefoniczną, to wszyscy się cieszą. W tym przypadku 
okazuje  się,  że  niezadowolony  jest  właściciel  sklepu.  Przenoszenie  budki 
na  drugą stronę  ulicy niczego nie  da,  ponieważ wówczas  odezwą się  ludzie 
z drugiej strony. Przyjrzymy się tej sprawie. 

Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik
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7.3.2.  dot.  oświetlenia  ul.  Spacerowej  –  jest  to  ulica  powiatowa.  Po 
zeszłorocznym spotkaniu z mieszkańcami ul. Zabobrze przekazaliśmy Starostwu 
Powiatowemu pewną propozycję. Jeżeli powiat ureguluje sprawy własnościowe 
(część  drogi  przechodzi  przez  teren  prywatny),  to  po  wykonaniu  ISPY 
wykonane  zostanie  oświetlenie.  Wówczas  moglibyśmy  przejąć  tę  drogę  od 
powiatu. Niestety nie otrzymaliśmy w tej kwestii żadnej odpowiedzi. Ponowimy 
wystąpienie do powiatu. 

7.3.3.  dot.  załatania  dziury  w  jezdni  przy  ul.  II  Armii  Wojska  Polskiego  – 
zajmiemy się tą sprawą i dziura zostanie załatana. W przypadku ul. Zabobrze 
zastosowano  metodę  polegającą  na  zasypywaniu  otworów  odpowiednią 
granulacją  tłucznia  i  zalewaniu  odpowiednią  konsystencją  lepiszcza.  Jest  to 
korzystna metoda, zdaniem ekspertów gwarantuje lepszą jakość.

7.3.4. dot. zaawansowania prac dotyczących ISPY,
7.9.5.  dot.  wymiany  chodników  w  ramach  Projektu  ISPY  –  jeśli  chodzi 
o  realizację  kanalizacji  grawitacyjnej  to  waha  się  ona  w  granicach  20%, 
a realizacja kanalizacji tłoczonej – w granicach 41 %. Ogólnie można przyjąć, 
że  zaawansowanie robót  waha się w granicach 30%. Jeżeli  chodzi  o sprawy 
oczyszczalni ścieków, to podajemy procent zaawansowania dla poszczególnych 
obiektów. Zaawansowanie komór – 52%, przepompowni – 45%, zbiorników – 
45%,  bloku  biologicznego  oczyszczania  –  15%,  budynki,  rozdzielnie, 
zagospodarowanie  terenu  –  5%.  Nie  ruszono  jeszcze  zakresu  „gospodarka 
osadem” i „gospodarka biogazem”. Sieć międzyobiektowa – w granicach 10%, 
inne – w granicach 30%. Jeśli chodzi o całość zadania, to można przyjąć, że jest 
to zaawansowanie w granicach 20%. Co do trzeciego kontraktu na roboty, to 12 
lipca br. odbędzie się symboliczne wbicie łopaty. Jest to najwyższy, jeżeli chodzi 
o wartość, kontrakt - 8 mln. euro. Realizację zaczniemy od kanalizacji w rejonie 
spółdzielni produkcyjnej, już nieistniejącej, na lewo od ul. Kościuszki. Remont 
ulic zaczniemy jesienią, od ul Zygmunta Augusta. Szczegółowy harmonogram 
realizacji jest już w ostatniej fazie opracowywania. 

7.5.1. dot. remontu ulic Kraszewskiego, Traugutta, Granicznej –  jeszcze przed 
sesją wydano dyspozycje o remoncie tego rejonu. Rozpoczęto już roboty na ul. 
Kraszewskiego.  Następnie  dziury  w  jezdniach  będą  łatane  kolejno  na  ul. 
Traugutta i Granicznej. 

7.5.3. dot. braku chodnika przy Kościuszki – dokonamy wizji lokalnej i chodnik 
zostanie zrobiony. 
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7.5.4. dot. uporządkowania ulic Dolne Młyny i Wojska Polskiego – to są drogi 
powiatowe  i  wielokrotnie  już  zwracaliśmy  się  w  tej  sprawie  do  Starostwa. 
Uzyskaliśmy odpowiedź, że w tym roku trawa nie będzie koszona ze względu 
na brak środków. Jeżeli  Pan Prezydent podejmie taką decyzję, to wykonamy 
to z własnych środków. 

7.6.1.  dot.  wykonania  przejścia  dla  pieszych  i  chodnika  przy  ul.  Kosiby  – 
Dyrektor  DZDW p.  Jakubowski  zapewnił,  że  w tej  sprawie wypowie  się  do 
końca miesiąca. Jeżeli chodzi o stan ul. Kosiby, Dyrektor prosił o przedłożenie 
harmonogramu robót w ramach ISPY (zostało to już wykonane). Ulica ta będzie 
robiona  w IV kwartale  przyszłego roku.  W tym czasie  DZDW przystąpi  do 
renowacji pozostałej części ulicy.

7.8.1.  dot.  wykonania  zaplecza  ul.  Podgórnej  –  przypomnę,  że  Komisja 
Infrastruktury,  Gospodarki  Przestrzennej  i  Budownictwa  odbyła  tam  wizję 
lokalną. Ustalono, że jeżeli właściciele garaży będą partycypować w kosztach 
wykonania podjazdu, wówczas gmina wyasygnuje środki na ten cel. Spiszemy 
umowę lub porozumienie i będzie to realizowane. Wydział KO jest w trakcie 
organizowania takiego spotkania. W tym roku nie zajęliśmy się tym tematem, ze 
względu na ilość środków, którymi dysponuje gmina. Radni ustalili w WPI, że 
przede  wszystkim  robione  będą  zaplecza  w  centrum  miasta  i  na  tym 
chcielibyśmy się skupić. Pamiętamy jednak, że radny Stanisław Andrusieczko 
wywalczył  remont  zaplecza  przy  ul.  Marcinkowskiego.  W  związku  z  tym 
zaplecze  przy  ul.  Podgórnej  nie  zostało  objęte  tym  zakresem.  Radni  będą 
podejmować decyzje, co do przyszłego roku. 

7.9.1. dot. modernizacji zaplecza Rynek – 1-go Maja – Kutuzowa – Karpecka –  
został  dzisiaj  uchwalony  Lokalny  Plan  Rewitalizacji  Miasta  Bolesławiec, 
w związku z tym mamy prawne możliwości ubiegania się o środki z funduszy 
europejskich.  Część  zapleczy ma już projekty,  część  jest  w trakcie  realizacji 
i  przez najbliższe lata będą one realizowane w ramach posiadanych środków. 
Opracowany jest projekt przywrócenia odpowiedniej nawierzchni Rynku wraz 
z  przebudową  ul.  Prusa  na  pasaż  handlowy.  Na  to  zadanie  mamy  nadzieję 
uzyskać środki ze ZPORR-u. Tak więc będzie to realizowane sukcesywnie. 

7.9.3.  dot.  naprawy  chodnika  po  usuniętym znaku  drogowym w rejonie  ulic  
Sądowa  –  Daszyńskiego  -  zwrócimy  się  w  tej  sprawie  do  Starostwa 
Powiatowego, aby w jak najszybszym czasie to naprawić. 

7.9.4.  dot.  fontanny  przy  ul.  Sądowej  –  w zeszłym roku  został  zastosowany 
środek  impregnujący  piaskowiec.  Niestety  nie  spełniło  to  oczekiwań 
w długoletnim układzie. To nie są wielkie wydatki. Obecnie osoba, która się tym 
zajmuje,  dobiera  odpowiedni  środek.  Dyrektor  PWiK  wyraził  zgodę  na 
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bezpłatne  pokrycie  fontanny  tym  środkiem.  Otrzymałem  deklarację,  że 
w przyszłym tygodniu fontanna będzie już czynna. 

7.9.8. dot. oznakowania miejsca postoju przy ul. Karpeckiej –  sprawdzaliśmy 
ten problem, po zaparkowaniu samochodu ukośnie  do jezdni,  odcinek,  który 
zostaje  jest  niezgodny  z  przepisami.  Nie  ma  więc  możliwości  utworzenia 
parkingu w tym miejscu. 
 

Z-ca Prezydenta Miasta Andrzej Chodyra

7.3.1.  dot.  remontu  dachu  budynku  SP nr  3  –  w  materii  tej  powstały  dwa 
problemy. Pierwszy to nieszczelność w miejscu schodzenia się dwóch połaci, 
w tzw. koszu. Można powiedzieć, że jest to błąd w sztuce budowlanej, ponieważ 
poszycie dachu wykonane jest z blachy trapezowej, łączonej „na zakładkę”, bez 
możliwości  uszczelnienia.  Drugi  problem  to  zbyt  małe  pochylenie  dachu, 
w związku z czym nagromadzony śnieg sprawia, że powstają duże oblodzenia 
na  rynnach  i  krawędzi  połaci.  Prawdopodobnie  zastosowana  będzie  metoda 
polegająca na wyprofilowaniu kosza specjalną taśmą. Jeżeli chodzi o osuwający 
się  śnieg,  to  padła  propozycja  zamontowania  płotków  go  zatrzymujących. 
Całość remontu zamknie się w granicach 4-5 tys. zł.  

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  uznała 
udzielone odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski, za wystarczające.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta 
zamknął XXXVI sesję Rady Miasta Bolesławiec.

Protokołowała:

Małgorzata Majdańska

MM/MM
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